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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XVII/2012 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  25 stycznia  2012 r. 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 

5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG 

6. Rajmund Jarzębski – Kierownik GZOPO w Zwierzynie 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 

 

 

Porządek obrad: 

 

1) Otwarcie XVII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2)   Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych          

w okresie   międzysesyjnym. 

6) Informacja z realizacji Uchwał Rady Gminy Zwierzyn przyjętych w II półroczu 2011r. 

7) Analiza poniesionych w 2011r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w 

odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 

Karty Nauczyciela oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

8) Interpelacje i zapytania radnych. 

9) Interpelacje i zapytania sołtysów. 

10) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wniosku o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Kokoszczyn obejmującej 

część wsi Rzekcin, 

b) zmiany uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy Zwierzyn 

i ustalenia jej składu osobowego, 

11) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

12) Wolne wnioski i informacje. 

13) Zamknięcie XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XVII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 10
05 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na 15 radnych na sali obrad 

obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  

 

Następnie przewodnicząca powitała radnych oraz zaproszonych gości. 
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2. Przedstawienie porządku obrad 

 

           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad 

XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są 

propozycje odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  

 

Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

              Radny Wojciech Rojek zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z poprzedniej Sesji 

Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. 

Wniosek radnego Wojciecha Rojek został przyjęty jednogłośnie, za którym głosowało 15 

radnych. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

            Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska otworzyła dyskusję . Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego 

przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 

 

5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

      w okresie międzysesyjnym 

 

            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 

podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

6. Informacja z realizacji Uchwał Rady Gminy Zwierzyn przyjętych w II półroczu 

2011r. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy przedstawił informację z realizacji Uchwał Rady 

Gminy przyjętych w II półroczu 2011r. (informacja w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Radny Edward Podsiadło zadał pytanie co się dzieje w sprawie sprzedaży lokalu 

mieszkalnego państwa Jagódka.  

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy, poinformował że Państwo Jagódka korespondują z 

Wojewódzkim Nadzorem Budowlanym od którego domagają się pozwolenia na budowę 

całego budynku. Nasz Urząd w swoim zasobie nie posiada dokumentacji pozwolenie na 

budowę. Na pismo Inspektora Nadzoru Budowlanego zostało wystosowane przez nas  pismo 

do Wojewody Województwa Lubuskiego czy posiadają dokumentację pozwolenia na budowę 

Ośrodka Zdrowia w Zwierzynie. Do dnia dzisiejszego czekamy na odpowiedz. Cała sprawa 

toczy się pomiędzy Wojewódzkim Inspektorem Budowlanym a Państwem Jagódka.  

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 6. 

 



 

3 

 

 

7. Analiza poniesionych w 2011r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu 

do wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 Karty Nauczyciela 

oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego 

 

Rajmund Jarzębski kierownik GZOPO w Zwierzynie poinformował, że zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa, Karta Nauczyciela nakłada na jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek przeprowadzenia analizy poniesionych w poprzednim roku 

kalendarzowym wydatków na wynagrodzenia nauczycieli. Następnie przedstawił 

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 7. 

 

 

8. Interpelacje i wnioski radnych 

 

Maria Rachańska zgłosiła wniosek mieszkańców o remont ulicy Szkolnej – droga jest w 

bardzo złym stanie. Wnioskowała o wyrównanie podjazdu przy torach od strony Państwa 

Góra (wniosek złożony nie po raz pierwszy i nic w tej sprawie się nie dzieje). 

 

Wojciech  Rojek podziękował Wójtowi Gminy Zwierzyn za skierowanie pisma do Zarządu 

Dróg Powiatowych w związku ze zgłoszonym na poprzedniej sesji RG wnioskiem w sprawie 

odśnieżania drogi Górki Noteckie – Przyłęg. Zadał pytanie jaką kategorię odśnieżania ma 

droga Górki Noteckie– Przyłęg.  

 

Mirosław Gniewczyński potwierdził problem odśnieżania drogi Górki Noteckie – Przyłęg, 

stwierdził zły stan tej drogi oraz ulicy Santockiej.  

Zadał pytanie do Przewodniczącej RG dlaczego zrezygnowano ze sprawozdań rocznych 

działalności Rady Gminy i co się dzieje z aktualizacją zakresu działalności stałych komisji 

Rady Gminy. 

Po raz kolejny wnioskował  o ponowne zajęcie się sprawą zasypanego bunkru przy                     

ul. Santockiej który został zasypany w wyniku prac konserwacyjnych kanału Pulsa (Otok). 

 

Renata Wąsik wnioskowała o remont drogi koło pana Piwowarczyka. Stwierdziła zły stan 

wałów przeciwpowodziowych w wyniku działalności bobrów. 

 

Zdzisław Czajka zapytał o możliwość zapłaty przez gminę, godzin wyrównawczych na 

przygotowanie uczniów do egzaminów gimnazjalnych.  

 

Sebastian Hanys wnioskował o naprawę drogi powiatowej Górecko – Zwierzyn. Zadał 

pytanie  na kiedy przewidziane są naprawy dróg gruntowych w Górecku (wniosek skierowany 

na piśmie). 

  

Stefania Sierocińska wnioskowała o naprawę skrzyżowania dróg ul. Wojska Polskiego z ul. 

Strzelecką. Ponownie prosiła o zajęcie się sprawą wywozu nieczystości stałych ze śmietnika 

znajdującego się przy Ośrodku Zdrowia w Zwierzynie. 
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Urszula Kruszyna wnioskowała o powołanie komisji ds. kontroli utrzymania porządku, która 

przeprowadziłaby wizję lokalną w terenie na czele z dzielnicowym.  

 

Leokadia Leśniewska wnioskowała o wywóz nieczystości stałych przy budynku Ośrodka 

Zdrowia w Zwierzynie,  naprawę dróg gminnych prawie wszystkich,  naprawę lampy przy 

mostku koło domu nauczyciela w Gościmcu (wnioski złożono na piśmie). 

 

 

9. Interpelacje i wnioski sołtysów 

 

Jadwiga Przybyszewska sołtys sołectwa Błotno wnioskowała o naprawę drogi Błotno – 

Gościmiec, remont drogi gminnej od figurki do wału. 

 

Ireneusz Chojnacki sołtys sołectwa  Żółwin wnioskował o naprawę drogi w kierunku 

cmentarza oraz do Dąbrowskiego. Zadał pytanie co w związku z ustawieniem lampy koło sali 

wiejskiej w Żółwinie. 

 

Dorota Witkiewicz sołtys sołectwa Brzezinka wnioskowała o dokończenie naprawy dróg w 

Brzezince oraz zadała pytanie czy drogi będą uzupełniane tłuczniem.  

 

Janusz Lessnau sołtys sołectwa Górecko 

- zadał pytanie czy przy naprawie dróg przewidziane jest uzupełnianie dróg gruzem, 

tłuczniem, 

- prosił o sprawdzenie czy droga od Pana Janika do Wróblewskiego Roberta i droga  od 

Felisiaka do Pana Piotrowskiego stanowi własność Gminy Zwierzyn – jeśli tak wnioskował         

o remont tych dróg  (wniosek złożony na piśmie). 

 

Bożena Sawoch sołtys sołectwa Górki Noteckie wnioskowała o naprawę drogi powiatowej w 

Górkach Noteckich oraz remont dróg gminnych w Górkach Noteckich.  

 

Józef Podsiadło sołtys sołectwa Zwierzyn I-Sierosławice 

- wnioskował o utworzenia przejścia dla pieszych na ul. Kurowskiej w Zwierzynie, 

- naprawę drogi w Owczarkach, 

- naprawę dróg: ul. Szkolna, ul. Strumykowa, ul. Podgórna, w Sierosławicach wzdłuż torów 

kolejowych, drogę do pana Pietrzaka, do pani Bierkowej, droga do pana Paczesnego, 

-zamontowanie oświetlenia w kierunku pani Juszczyk i w kierunku pana Pietrzaka,  

- wykonanie przyłącza wodociągowego do czterech budynków na ul. Kurowskiej, 

(wnioski złożone na piśmie). 

 

10. Podjęcie uchwał w sprawach 

 

a) wniosku o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Kokoszczyn obejmującej część 

wsi Rzekcin, 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn stwierdziła, że na sali obrad 

obecnych jest 15 radnych. 

 

Andrzej Wiśniewski w kwestii wyjaśnienia poinformował że zostały przeprowadzone 

konsultacje (w formie ankiety) z mieszkańcami wsi Rzekcin, z której jednoznacznie wynika iż 

mieszkańcy opowiadają się za likwidacją nieużywanej i nieznanej im nazwy Kokoszczyn. 

Podjęcie tej uchwały jest ostatnim etapem zniesienia urzędowej nazwy miejscowości 

Kokoszczyn. Następnie zostanie złożony wniosek do Ministra Spraw Wewnętrznych 
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(Ministra Administracji i Cyfryzacji) za pośrednictwem Wojewody. Jeśli zostanie pozytywnie 

rozpatrzony to z dniem 1 stycznia 2013r. zostanie zniesiona nazwa Kokoszczyn. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie wniosku o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Kokoszczyn obejmującej część 

wsi Rzekcin, pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych (Uchwała Nr XVII/79/2012 w załączeniu do protokołu).  

 

b) zmiany uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy Zwierzyn            

i ustalenia jej składu osobowego, 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przypomniała że na ostatniej sesji RG Radny 

Mirosław Gniewczyński złożył wniosek o rezygnację z komisji doraźnej, jednocześnie 

kierując pytanie do Mirosława Gniewczyńskiego czy podtrzymuje swoje stanowisko w tej 

sprawie.  

 

Mirosław Gniewczyński podtrzymał swoją rezygnację z pracy w  komisji doraźnej.  

 

Maria Rachańska zgłosiła rezygnację z pracy w komisji doraźnej ds. opracowania Statutu 

Gminy Zwierzyn. 

 

Urszula Kruszyna zgłosiła rezygnację z pracy w komisji doraźnej ds. opracowania Statutu 

Gminy Zwierzyn.    

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził że komisja statutowa powinna działać przez cały okres 

kadencji. Dzisiaj zgłoszono kolejne wnioski o rezygnację, wobec czego komisja zostaje 

rozwiązana. Stoi na stanowisku aby jednak powołać komisję doraźną ds. opracowania Statutu 

Gminy Zwierzyn. Jednocześnie poinformował, że wczoraj przeprowadził rozmowę 

telefoniczną odnośnie herbu. Został poinformowany, że w piątek spotyka się komisja 

heraldyczna i zostanie poruszony temat dot. herbu naszej gminy.  

 

Mirosław Gniewczyński zapewnił, że to co zostało wypracowane do tej pory przez komisję to 

zostanie wykonane. Projekt statutu zostanie dokończony. 

 

Wojciech Rojek stwierdził, że to co się dzieje w związku z rezygnacją radnych z pracy                   

w komisji doraźnej jest dla niego niezrozumiałe. Przypomniał, że na początku kadencji RG 

Pan Mirosław Gniewczyński powiedział, że nie będzie działał w komisjach stałych Rady 

Gminy, ale jeśli zajdzie potrzeba działania w komisjach doraźnych to w pierwszej kolejności 

jest chętny do udziału w jej pracy. Jego zdaniem komisja mogłaby zostać, nie obliguje ona do 

niczego, nie rozumie zachowania się radnych.  

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że jest zażenowany tym, że Pan Wojciech Rojek 

przypisuje mu słowa które nie zostały przez niego wypowiedziane. Stwierdził, że jest jak 

najbardziej osobą odpowiedzialną, gdyż wszystkie sprawy ze statutem, regulaminami                  

i statutem GOK-u były wypracowane przez niego. Poinformował że od tego projektu nie 

odchodzi, ale nie widzi sensu żeby ta komisja istniała do momentu uchwalenia herbu i flagi 

gminy. Przed wyborami były rozmowy, że będąc Radnym bierze się odpowiedzialność za 

całą Radę Gminy.  

 

Tomasz Pajtel z-ca przewodniczącej Rady Gminy zgłosił wniosek o 10 minutową przerwę w 

obradach.  



 

6 

 

Przewodnicząca RG Stefania Sierocińska ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG  o godz. 11
20

 wznowiła obrady.  Stwierdziła, że na 

sali obrad obecnych jest 15 radnych, następnie ogłosiła zgłaszanie kandydatów do składu 

osobowego komisji doraźnej.  

 

Nie została zgłoszona żadna kandydatura.  

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że w wyniku braku zgłoszeń kandydatur należałoby uchwałę 

w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy Zwierzyn i ustalenia jej składu 

osobowego wycofać.   

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad 

dzisiejszej sesji Rady Gminy Zwierzyn projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania komisji doraźnej Rady Gminy Zwierzyn i ustalenia jej składu osobowego.    

 

„za” zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały głosowało 13 radnych,  

„wstrzymali się” od głosu 2 radnych (Z. Czajka, W. Rojek).  

 

Przewodnicząca RG poinformowała, że punkt 10 b zostaje zdjęty z porządku obrad.  

 

Przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 

 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów.  

 

Wójt Gminy Eugeniusz Krzyżanowski udzielił odpowiedzi, informując że: 

 zgłaszane wnioski dotyczące dróg powiatowych zostaną przekazane do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Strzelcach Kraj.  

 w związku z jutrzejszą wizją lokalną komisji, która będzie miała za zadanie ustalanie 

wyznaczenia miejsc postoju autobusów (dla osób dojeżdżających do pracy do 

Gorzowa Wlkp.) prosił sołtysów, aby zorientowali się i przekazali komisji potrzeby 

mieszkańców, 

 w związku z rozstrzygniętym przetargiem na bieżące utrzymanie dróg gminnych i w 

najbliższym czasie drogi, które są w najgorszym stanie będą naprawiane. Droga 

wzdłuż wału jak i wał przeciwpowodziowy z uwagi na szkody wyrządzane przez 

bobry będzie monitorowany, 

 śmietnik przy ośrodku zdrowia zostanie opróżniony,  

  z uwagi na zmianę ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, która 

wejdzie w życie w 2012, a obowiązywać będzie od połowy 2013 roku nie będzie 

powołanej komisji ds. kontroli utrzymania porządku, 

 zwiększenie godzin pozalekcyjnych pozostawia do rozwiązania dyrektorom szkół,  

 problem oświetlenia w niektórych miejscach chcemy rozwiązać poprzez 

zamontowanie lamp solarnych. Planujemy to wykonać w tym roku. Lampa solarna 

przy sali w Żółwinie zostanie założona w pierwszej kolejności.  

 dyrektor ZPO w Zwierzynie zadeklarował naprawę parkingu i odcinek ul. Szkolnej, 

dzięki osobom odpracowującym godziny na rzecz Gminy Zwierzyn. 

 

Stefania Sierocińska otworzyła dyskusję. Poinformowała, że na wnioski złożone przez Pana 

Mirosława Gniewczyńskiego odpowiedzi udzieli na następnej sesji RG. Przewodnicząca RG 

zamknęła dyskusję i  punkt 11. 
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12. Wolne wnioski i informacje.  

 

Stefania Sierocińska poinformowała, że w trakcie sesji na salę obrad przybyli Pan 

Krzysztof Jankowski i Pan Piotr Pietrzak z Prywatnego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

chcieliby po sesji zabrać głos i przekazać informacje dla sołtysów.  

 

Mirosław Gniewczyński poinformował na jakim etapie komisja doraźna zakończyła swoje 

prace i przedstawił propozycje zmian w Statucie (propozycje zmian w Statucie Gminy 

Zwierzyn w załączeniu do protokołu).  

 

Radny Zdzisław Czajka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z kontroli 

sołectwa Błotno za 2011 r. w zakresie dochodów i wydatków za korzystanie z sali wiejskiej 

oraz działalności statutowej (protokół Nr 14/2012 z dnia 23 stycznia 2012r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 

Stefania Sierocińska poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. „za” przyjęciem głosowało 15 radnych.  

 

Maria Rachańska poinformowała, że w ubiegłym tygodniu wzięła udział w spotkaniu w 

Urzędzie Gminy w Zwierzynie w obecności pana Wójta i pani Prezes Fundacji na Rzecz 

Dzieci Zagłębia Miedziowego. Panią Prezes jest mama pani dr. Katarzyny Bartnickiej, która 

chciałaby zrobić coś dobrego dla dzieci z naszej gminy. Między innymi zorganizować akcję 

darmowego zbadania krwi  na obecność ołowiu i metali ciężkich. 

Radny Mirosław Gniewczyński o godz. 12
07

 opuścił salę obrad. 

Za zgodą Wójta pani prezes poprosiła abym zajęła się rozdaniem tych ankiet i zebrała 

chętnych dzieci do pobrania krwi. W tym miesiącu odbyło się rozdawanie ankiet, a wczoraj 

pobór krwi. Po feriach przyjedzie pani dr. do szkół i tym rodzicom, których dzieci były 

poddane badaniom zostaną indywidualnie przekazane wyniki.  W okresie ferii zostanie 

zorganizowane zimowisko dla tych właśnie dzieci. Zimowisko będzie trwało 10 dni w okresie 

ferii zimowych. Szczegóły na stronie internetowej hotelu „SPIŻ” Spółka Cywilna w 

Miłkowie k. Karpacza. Zapewniona będzie opieka trzech nauczycieli. Odpłatność od osoby 

290 zł.  

Radny Mirosław Gniewczyński o godz. 12
12 

wrócił na salę obrad.  

 

Wójt Gminy Zwierzyn stwierdził, że cieszy się, że dzieci z terenu naszej gminy zostaną objęte 

tą akcją, że można im w taki sposób pomóc.   

 

Stefania Sierocińska zamknęła punkt 12.  

 

 

13. Zamknięcie XVII zwyczajnej sesji rady Gminy Zwierzyn.   

 

           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 

Sierocińska o godzinie 12
15  

zamknęła obrady XVII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  

 

 

        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł a:       

 Inspektor ds. rolnictwa                                         Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 

       Ewa Jeger                                                                     Stefania Sierocińska 


